
 اشتباه رایج شرکت های ایرانی 
 در  برندینگ 

رسانه مستقلروزنامه اقتصادی - ورزشی

www.donyayehavadar.irیکشنبه  19  اسفند 1397 -  قیمت: 1000 تومان 199

مهدی حاجی زاده؛

فنی ترین کشتی گیری 
که فراموش شده 

استاندار البرز:
البرز باید  مقصد 

گردشگری باشد نه 
محل عبور گردشگران

بضاعتی پور خبر داد:
توزیع نهال رایگان

به مناسبت
هفته  درختکاری

دانشگاه آزاد قهرمان لیگ برتر 
بسکتبال بانوان شد!

مدال طلا بر گردن
دختران جوان



2
روزنامه اقتصادی - ورزشی

یکشنبه 19  اسفند 1397 - شماره 199

خبر

اختتامیه جشنواره فیلم کوتاه 
موبایلی البرز بانو ۲1 اسفند

برگزار می شود
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری البرز از برگزاری 
آئین اختتامیه جشنواره فیلم کوتاه موبایلی البرز بانو در 

تاریخ ۲۱ اسفندماه خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
استانداری البرز، مریم اسماعیلی فرد با بیان این مطلب 
سالگرد  چهلمین  گرامیداشت  با  همزمان  داشت:  اظهار 
پیروزی انقلاب اسلامی »جشنواره البرز بانو« با هدف معرفی 
بانوان شاخص، توانمندی ها، انعکاس وضعیت بانوان، بازتاب 
ظرفیت استان در حوزه بانوان و خانواده و ارتقای سطح خود 
باوری بانوان کلید خورد و علاقه مندان فرصت داشتند تا 

۲۳ بهمن آثار خود را به دبیرخانه جشنواره ارسال نمایند.
ابراز  با  البرز  استانداری  خانواده  و  بانوان  امور  مدیرکل 
خرسندی از استقبال شهروندان البرز از این جشنواره خاطر 
نشان کرد: با هدف تولید محتوا از دستاوردهای زنان استان 
دوره های آتی آن هر ساله در ایام گرامیداشت دهه مبارک 

فجر برگزار خواهد شد.
به گفته وی پس از مراسم  اختتامیه جشنواره، فیلم های 
اجتماعی، فضای مجازی،  از طریق شبکه های  منتخب 

فرهنگسراها و مراکز فرهنگی به نمایش درخواهد آمد.
گفتنی است این آئین، روز سه شنبه ۲۱ اسفند ماه از ساعت 
9:۳0 الی ۱۲ در سالن اجتماعات موسسه استاندارد واقع در 

کرج. میدان استاندارد برگزار می شود.

توزیع نهال رایگان به مناسبت
هفته  درختکاری

رییس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج گفت: این سازمان برای ترویج فرهنگ درختکاری در 

تمامی مناطق دهگانه نهال رایگان توزیع می کند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سازمان 
پیمان  کرج،  فضای سبز شهری شهرداری  و  منظر  سیما 
بضاعتی پور اظهار کرد: در راستای ترویج احترام به طبیعت و 
توسعه فضای سبز خصوصی، این سازمان طبق سنوات گذشته  

نسبت به توزیع رایگان نهال بین شهروندان اقدام کرده است.
وی افزود: بر این اساس روز گذشته و همزمان با  سومین 
روز از هفته درختکاری ۱0 هزار اصله نهال بین نمازگزاران 
مصلی مهر شهر و باغ سیب و مصلی شهر کرج  توزیع شد.

این مسئول ادامه داد: همچنین در مراکز توزیع نهال ارایه 
مشاوره رایگان و بروشورهای آموزشی به مردم برای انتخاب 
گونه مناسب نهال و شکل و نحوه کاشت و نگهداری نیز 

صورت می گیرد.

خبر

البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
گفت: البرز با جاذبه های طبیعی، صنایع 
دستی و بومی باید مقصد گردشگری 
باشد چراکه مسافران عبوری هیچ گونه 

منفعتی برای استان ندارند.
از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
البرز،  استانداری  رسانی  اطلاع  پایگاه 
هماهنگی  جلسه  در  شهبازی  دکتر 
که  نوروزی  سفرهای  از  استقبال  و 
دولت  شهدای  سالن  در  شنبه  صبح 
استانداری برگزار شد با تاکید بر اینکه از 
معاونت های سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  و 
انتظار می رود تا پایان سال نشست های 
تخصصی متناسب با ایام پایانی سال 
داشته باشند، افزود: این نشست ها باید با 
محوریت مسئولان مرتبط در حوزه های 

مختلف پیش بینی شود.
جوانی  تیم  اکنون  داد:  ادامه  وی 
مسئولیت اداره استان را بر عهده دارند 
که امید است با نیرو، انگیزه و نشاط 
بیشتری وظیفه سنگین محوله را در 
مقابل جمعیت ۳ میلیون نفری البرز با 
خیر و نیکی به سرمنزل مقصود برسانیم.

پیش بینی های معاندان برای 
جمهوری اسلامی محقق نشد

دکتر شهبازی با اشاره به اینکه سال 
آینده انتخابات مهم و سرنوشت سازی 
را پیش رو داریم، گفت: سال سختی را 
پشت سر گذاشتیم و با مسائلی که به 
دلیل خروج کشورهای عضو، از برجام 
صورت گرفت طی این مدت برای سال 
آینده به نوعی پدافند غیرعامل را برای 
آینده آینده در نظر گرفتیم و در سطوح 

مختلف به تعامل و وحدت رسیده ایم.
وی افزود: جای خرسندی دارد که علی 
معاندان  سوی  از  که  فشارهایی  رغم 
وجود داشت هیچ کدام از پیش بینی 
و  نکرد  پیدا  تحقق  مستکبران  های 
اسلامی همچنان در سایه  جمهوری 
اتحاد و انسجام با اقتدار اهداف خود را 

دنبال می کند.

استاندار البرز اضافه کرد: البرز استانی 
است که برخلاف مساحت کم دارای 
بزرگی  های  توانمندی  و  ها  ظرفیت 
صنعتی،  کشاورزی،  های  حوزه  در 

گردشگری، سرمایه انسانی و ... است.

البرز باید مقصد گردشگری باشد 
نه محل عبور گردشگران

در  بزرگی  خلا  گفت:  وی 
سرمایه گذاری و توجه به گردشگری 
البرز صورت گرفته که این امر با توجه 
به ظرفیت های طبیعی موجود در این 
استان باید با تدابیر ویژه ای به خصوص 
از سوی معاون هماهنگی امور عمرانی 

دنبال شود.
دکتر شهبازی با اشاره به اینکه سال 
گذشته در ایام نوروز بیش از ۳5 میلیون 
البرز صورت گرفت،  راه های  از  تردد 
افزود: البرز با جاذبه های طبیعی، صنایع 
دستی و بومی باید مقصد گردشگری 
باشد چراکه مسافران عبوری هیچ گونه 

منفعتی برای استان ندارند.

بازارچه های بومی محلی و صنایع 
دستی و غذایی در نقاط مختلف 

البرز برپا شود
وی عنوان کرد: باید بازارچه های صنایع 
دستی و محصولات بومی و محلی برای 
مسافران نوروزی با همکاری شهرداران 

و فرمانداران پیش بینی شود.
استاندار البرز با تاکید بر اینکه ما بعنوان 
به  مامور  استان  در  دولت  نمایندگان 
ایجاد امنیت و آرامش هستیم، گفت: بر 
این اساس باید تدابیر لازم را طی برنامه 
ریزی دقیق در این راستا داشته باشیم.

مسئولان استان با شفاف سازی 
عملکرد خود از افکار عمومی

ابهام زدایی کنند
وی افزود: ناظران بهداشت باید نظارت 
دقیقی بر غذاخوری ها و اغذیه فروشی 
های بین راهی داشته باشند چراکه ما 
از سلامت  تامین و حفاظت  مسئول 

مردم  هستیم.
کرد:  خاطرنشان  شهبازی  دکتر 
مسئولان باید با شفاف سازی عملکرد 
افکار  از  زدایی  ابهام  جهت  در  خود 
عمومی اقدام کنند و این امر طی تعامل 
با رسانه ها و پاسخگویی به سوالات آنها 

صورت می پذیرد.

از ظرفیت فکری افراد ذی نفوذ و 
ارزشمند البرز بهره برداری شود 

و  نفوذ  ذی  افراد  البرز  در  گفت:  وی 
توان  دارند که می  ارزشمندی وجود 
ولی  برد  بهره  آنها  فکری  ظرفیت  از 
مسئولیت ها مشخص است و به طور 
قطع کسی در حیطه اختیارات مسئولی 

دخالت نمی کند.
استاندار البرز افزود: به جایگاه فرمانداران 
و تفویض اختیار به آنها عقیده راسخ 
دارم ولی نظارت دقیق بر روند عملکرد 

آنها دارم.

مدیران در ایام نوروز باید
شبانه روز در دسترس باشند 

بخشداران  فرمانداران،  داد:  ادامه  وی 
و شهرداران علاوه بر اینکه باید شبانه 
روز در دسترس و آنلاین باشند نظارت 
های سرزده بر حوزه خود را نیز باید در 

دستور کار داشته باشند.
نشستی  طی  گفت:  شهبازی  دکتر 
وضعیت  باید  ها  بانک  مدیران  با 
دستگاه های عابربانک و خودپرداز در 

ایام پایانی سال نظارت شود.
وی افزود: سوخت رسانی نیز باید در 
این شرایط به دقت رصد شود و البته در 
حوزه آب نیز مشکلی وجود ندارد ولی 

صرفه جویی باید فرهنگسازی شود.

باید از اراضی منابع طبیعی و 
کشاورزی البرز حفاظت شود

معاون  از  کرد:  اضافه  البرز  استاندار 
هماهنگی امور عمرانی انتظار دارم با 
نظارت دقیق بر روند برگزاری جلسات 
کمیسیون ماده 5، امور زیربنایی، تبصره 
کشاورزی  اراضی  از  یک،  ماده  یک 
افزوده  ارزش  چراکه  کنند،  حفاظت 
بالای اراضی البرز موجبات سو استفاده 

برخی را فراهم می کند.

صف های توزیع مواد غذایی 
موجبات ناراحتی مسئولان ارشد 
نظام را فراهم کرده و باید این امر 

در البرز مدیریت شود
وی گفت: در تامین گوشت مورد نیاز 
استان مانعی وجود ندارد ولی در توزیع 

باید برنامه ریزی بهتری داشته باشیم.
ارشد  افزود: مسئولان  دکتر شهبازی 
نظام از تشکیل صف های توزیع مواد 
با  رو  این  از  هستند  ناراحت  غذایی 
مدیریت درست در این رابطه می توان 

دغدغه ها را برطرف کرد.

فرمانداران و بخشداران حضور 
میدانی در اماکن عمومی

 داشته باشند
کلید طلایی شهر  اینکه  بیان  با  وی 
در دست شهرداران است، عنوان کرد: 
فرمانداران و شهرداران با حضور میدانی 
در سطح شهرها و اماکن عمومی بویژه 
در ایام نوروز از مسائل و مشکلات بطن 

جامعه باخبر شوند.

استاندار البرز:

البرز باید  مقصد گردشگری 
باشد نه محل عبور گردشگران

و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
برای  گفت:  البرز  استانداری  اجتماعی 
و  پلیس  گشت  ها،  سرقت  به  رسیدگی 
نیروی انتظامی مانند قبل برقرار است، در 
کنار آن وظائف دستگاه خدمت رسان استان 
به ویژه در ایام تعطیل نیز به توجه جدی 

نیاز دارد و کشیک ویژه در این ایام از سوی 
این دستگاه ها برای رضایت مردم مهم است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه 
اطلاع رسانی استانداری البرز، دکترسعید 
ناجی صبح روز شنبه در جلسه هماهنگی 
و استقبال از سفرهای نوروزی استان البرز 
که در سالن شهدای دولت استانداری برگزار 
شد، اظهار کرد: در آستانه سال نو باید در 

عملکرد خود نیز خانه تکانی داشته باشیم.
گذشته  های  سال  در  داد:  ادامه  وی 
موضوعاتی داشتیم که بخشی حل شده و 
بخشی هم نیازمند بررسی و حل شدن در 
سال آتی است، نیاز به برنامه ریزی جدی در 

تمام حوزه ها لازم است با نشاط بیشتر به 
استقبال سال نو برویم.

و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
تمامی  گفت:  البرز  استانداری  اجتماعی 
مسئولان استان در موارد تحت مدیریت خود 
به برنامه ای منسجم و هماهنگ برای حوزه 
زیرمجموعه خود در سال آتی دست یابند و 
همه باید به سمت و سویی پیش رویم که 

بیش از پیش به تعهدات خود عمل کنیم.
وی با تاکید بر اهمیت هماهنگی بخشداران 
کرد:  بیان  فرمانداران  با  ها  در شهرستان 
به  درون شهرستانی  های  هماهنگی  این 
بخشداران  ورود  و  خروج  هنگام  به  ویژه 

از محل فعالیت خود و به منظور کنترل 
اقدامات اجرایی در نقاط مختلف لازم است 
و باید با فرمانداران این هماهنگی ها صورت 
گیرد، حوزه هماهنگی امرر عمرانی نیز این 

هماهنگی را با شهرداران خواهند داشت.
و  امنیتی  سیاسی،  معاونت  سرپرست 
به  اشاره  با  البرز  استانداری  اجتماعی 
برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی 
در سال آتی گفت: این مسئله بسیار مهم 
است؛ چون در سرنوشت کشور تاثیر گذار 
خاص  وظایف  از  آن  به  رسیدگی  و  بوده 
شرایط  به  توجه  با  و  است  کشور  وزارت 
با  نیاز  المللی  خاص کشور در حوزه بین 

برنامه ریزی ویژه در این زمینه است.
وی در بخش دیگری با تاکید بر استفاده 
بیان کرد:  تامین  از ظرفیت های شورای 
موضوعاتی از جمله کنترل ترافیکی به بحث 
امنیت مردم مربوط است و باید در این مورد 

اقدامات کنترلی صورت گیرد.
ناجی ادامه داد: برای رسیدگی به سرقت ها، 
گشت پلیس و نیروی انتظامی مانند قبل 
دستگاه  وظائف  آن  کنار  در  است،  برقرار 
خدمت رسان استان به ویژه در ایام تعطیل 
نیز به توجه جدی نیاز دارد و کشیک ویژه 
در این ایام از سوی این دستگاه ها برای 

رضایت مردم مهم است.

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری البرز

باید با اتخاذ تدابیری برنامه محور، موجبات رضایت مردم را فراهم کنیم
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3 اقتصادی

محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی
و تحلیل گر بازارسرمایه

بر  درستی  به  ایرانی  شرکت های  از  بسیاری  امروزه 
اهمیت برندینگ و تاثیر شگرف آن بر تصمیم خرید 
مشتریان پی برده اند. با این وجود، برخی خشت اول 
این دیوار بلند را کج می نهند! یک غفلت اولیه که کل 
سرمایه گذاری های بعدی آنها را در معرض خطر قرار 
می دهد و می تواند پیامدهای پرهزینه ای برای شان در 

پی داشته باشد. اما این خشت اول چیست؟
فرض کنید کسی به شما پیشنهاد دهد که در زمینی 
که سند ندارد و مالک آن مشخص نیست سرمایه گذاری 
کنید و یک برج مسکونی زیبا و مجهز بنا کنید، آیا شما 
این پیشنهاد را می پذیرید؟ بی شک چنین نخواهید 
کرد. برگزیدن و سرمایه گذاری برای شناساندن یک نام 
و نشان تجاری و تبدیل آن به یک برند مشهور بدون 
اطمینان صد در صدی از مالکیت حقوقی آن با پیشنهاد 
فرضی بالا تفاوت زیادی ندارد اما متاسفانه بسیاری از 
بنگاه های ایرانی دچار چنین اشتباهی می شوند. اگر چه 
این اشتباه در بنگاه های کوچک و متوسط ایرانی رایج تر 
است اما گاهی شرکت های بزرگ هم دچار این اشتباه 
می شوند. همگی به یاد داریم که خودرو پژو پارس در 
ابتدا با نام پژو سفیر توسط ایران خودرو به بازار عرضه 
شد ولی چندی بعد به پژو پرشیا تغییر نام داد و هم 
اکنون در بازار با نام پژو پارس عرضه می شود. این تغییر 
نام و خسارت های جدی آن، بیش از هر چیز ناشی 
از کوتاهی در اعمال مالکیت صد در صدی بر علامت 
تجاری مربوطه پیش از سرمایه گذاری برای شناساندن 

هرچه بیشتر آن به مشتریان هدف بوده است.

رابطه علامت تجاری و برند
برند )Brand( همانا نام و نشان تجاری است که بر روی 
کالاها و خدمات درج می شود و نشان از منبع و کیفیت 
آنها دارد.اما اهمیت برند در گرو وجود حقوق انحصاری 
استفاده از علامت تجاری است زیرا اگر پای انحصار در 
میان نباشد، هر کسی می تواند از برندهای معروف و 
کیفی روی محصول بی کیفیت خود استفاده کند و 
مشتریان را فریب دهد. براساس قانون، علامت تجاری 
باید در هر کشوری که حمایت از آن مورد نظر است 
جداگانه ثبت گردد. برای مثال اگر قرار است محصولی 
که علامت بر روی آن درج شده در ایران، انگلستان، 
فرانسه و آلمان به بازار عرضه شود و انتظار می رود که 
درآمد بالقوه خوبی از این محل به دست آید، باید از 
این علامت حداقل در این چهار کشور حفاظت کرد. 
به این منظور باید این علامت را در این چهار کشور به 
ثبت رساند. بنابراین صرف ثبت علامت تجاری در ایران 
بر اساس تشریفات اداری »اداره ثبت علامت تجاری« 
باعث نمی شود که مالکیت این علامت در خارج از کشور 
نیز در انحصار صاحب آن درآید. چه بسا کندی در ثبت 
علامت در بازارهای هدف، باعث شود که دیگران همان 
علامت را در دیگر کشورها به نام خود ثبت کرده و در 
همان کشورها مالک قانونی آن شوند. در ازای این ثبت، 
دولت آن کشور نیز حق بهره برداری تجاری از علامت 
ثبت شده را تا ۱0 سال انحصاراً به ثبت کننده می دهد. 
یعنی استفاده از علامت ثبت شده در کشور محل ثبت 

تا ۱0 سال توسط هر شخص غیر از مالک آن، تنها به 
شرط موافقت مالک آن امکان پذیر است. البته این دوره 
ده ساله به دفعات قابل تمدید است. بنابراین علامت 
تجاری ثبت شده می تواند به نوعی دارایی ماندگار برای 

اهل کسب و کار تبدیل شود.
همچنین باید دقت کرد که علامت تجاری با نام شرکت 
متفاوت است. نام شرکت در سازمان ثبت شرکت ها 
تعیین می شود اما این ثبت، انحصار استفاده تجاری 
از این نام را به شرکت ثبت کننده نمی دهد. بنابراین 
شرکت ها باید نام و نشان های مورد استفاده خود را در 
اداره ثبت اختراع در بازارهای هدف ثبت و از کسب 

انحصار تجاری آنها اطمینان حاصل کنند.
گاهی بی اطلاعی از الزامات حقوقی علامت تجاری، 
ابعادی جدی به خود می گیرد و خساراتی سنگین 
برای کارآفرینان و اهالی کسب و کار  به بار می آورد. 
برند  برای نمونه، می توان به حالتی اشاره کرد که 
محصول موفق یک شرکت )دانسته یا ندانسته( مشابه 
علامت تجاری ثبت شده دیگری است. از نگاه قانون، 
بهره برداری تجاری بدون مجوز از آن علامت، جعل 
علامت ثبت شده آن شرکت دیگر تلقی می شود. در 
این صورت به ناگاه شرکت با یک دعوای حقوقی در 
دادگاه روبرو می شود که دفاع محکمه پسندی هم در 
برابر آن ندارد و در انتها باید، ضمن تغییر علامت خود، 
تاوان استفاده پیشین از علامت جعلی را هم بپردازد. 
این در حالی است که اگر شرکت مورد نظر از همان 
به دنبال ثبت علامت خود می رفت، در طی  ابتدا 
فرآیند ثبت به وجود علامت مشابه پی می برد و در 
همان زمان )بدون هیچگونه خسارتی( علامت خویش 

را تغییر می داد.
بنابراین ثبت علامت تجاری به منزله به دست آوردن 
سند مالکیت برای نام و نشان تجاری مورد نظر است.
این سند به خودی خود ارزش تجاری ندارد. چه بسیار 
علائمی که در زمان ثبت هیچ ارزشی ندارند و حتی اگر 
هزینه طراحی و ثبت آنها در نظر گرفته شوند می توان 
ارزش آنها را منفی دانست. اما پس از اطمینان از مالکیت 
بازاریابان  و  کارآفرینان  به  نوبت  فکری،  دارایی  این 
می رسد که با تداوم عرضه محصولات کیفی، نوآوری 
مستمر و بهره گیری هوشمندانه از علم بازاریابی بتوانند 
آن علامت ناشناخته اولیه را به عنوان یک علامت کیفی 
در ذهن مشتریان ماندگار کنند و به عبارت دیگر آن را 
به علامتی با ارزش و تاثیرگذار بر فرآیند خرید تبدیل و 

اصطلاحا« »برندسازی« کنند.

بزرگان برندسازی چه می کنند؟
شرکت مایکروسافت، علاوه بر پیشتازی فناوری، یکی از 
سرآمدان برندسازی در جهان است. در وصف برندسازی 
این شرکت همین بس که برند »مایکروسافت« در چند 
سال گذشته همواره دهها میلیارد دلار ارزش گذاری 
شده است. برای شرکت هایی از این دست که ابعاد کسب 
و کار شان بین المللی است، هر اشتباه کوچک در حوزه 
اعمال مالکیت بر علائم تجاری به دعواهای حقوقی و 
خسارت های سنگین مالی می انجامد. اما این شرکت  
برای اطمینان از کج نگذاشتن خشت اول برندسازی 

چه می کند؟
توسعه سامانه سرگرمی کینکت )Kinect( در شرکت 
مایکروسافت یک نمونه زیبا از اعمال مالکیت کامل و 
صد در صدی بر علامت تجاری است. سامانه سرگرمی 
کینکت به کاربران اجازه می دهد که بدون دسته کنترل 
و تنها با ژست و دستورات گفتاری با کنسول بازی 
ایکس باکس ۳۶0 ارتباط برقرار کنند. مایکروسافت تنها 
در ۶0 روز اول عرضه این محصول جدیدش به بازار 
توانست ۸ میلیون دستگاه از این سامانه سرگرمی را 

بفروشد که رکوردی خیره کننده است.
شرکت مایکروسافت که به دنبال یک علامت تجاری 
مناسب برای محصول جدید خود بود، در ابتدا 90 نام 
گوناگون را در نظر گرفت. سپس آنها را با مشتریانش 
علامت  بین المللی  جستجوی  هم زمان  و  زد  محک 
این  داد.  انجام  علامت  این 90  برای  هم  را  تجاری 
تجاری  علائم  اطلاعاتی  بانک های  در  جستجوها 
ثبت شده در تک تک کشورها و همچنین بانک های 
اطلاعاتی بین المللی انجام می شود تا اطمینان یابند 
که همان نام ها یا نام های مشابه و نزدیک به آنها در 
هیچ کجای دنیا ثبت نشده باشند. با توجه به ملاحظات 
تجاری و حقوقی بیشتر گزینه ها خط خوردند و فقط 
هشت نام باقی ماندند. سپس مایکروسافت از ۱00 دفتر 
حقوقی مستقل )به جز وکلای خودش( در کشورهای 
گوناگون خواست تا قابلیت ثبت این علائم باقی مانده 
را بررسی کنند. دست آخر چهار مورد از آن اسامی 
به عنوان علامت تجاری به ثبت رسید و پژوهش بازار 
نشان داد که نام کینکت )Kinect( بهترین بازخورد را 

از سوی مشتریان داشته است.
البته نقش متخصصان مالکیت فکری در این پروژه 
تنها به نام و نشان تجاری محصول محدود نبود. در 
کل دوره توسعه کینکت، متخصصان مالکیت فکری 
ارتباطی تنگاتنگ با مدیران و خبرگان فنی و تجاری 
این پروژه داشتند. این تیم کار خود را با ترسیم نقشه ای 
شروع کرد که نقاط تمایز فنی این محصول جدید با 
دیگر محصولات را نمایش می داد. در ارزیابی تک تک 
این نقاط تمایز، هم زمان منافع آنها برای مشتری و 
پیامدهای مالکیت فکری آن در نظر گرفته می شد. 
برای نمونه مشخص می شد که آیا شرکت مایکروسافت 
می تواند این نقاط تمایز را ثبت کند و چتر حفاظت 
قانونی برای آنها فراهم آورد؟ یا آیا خطر نقض حقوق 
فرآیند  در  دارد؟  وجود  شرکت ها  دیگر  اختراع  ثبت 
توسعه کینکت بر روی نقاطی تمرکز شد که هم برای 
مشتریان خیلی خواستنی و هم قابل حفاظت بودند. 
مایکروسافت تا پیش از این که این محصول را به بازار 
عرضه کند تقاضانامه بیش از ۶00 اختراع را در ارتباط با 
این محصول ثبت کرده بود. همین بررسی ها باعث شد 
که مایکروسافت از حوزه های فنی پر از اختراعات قبلی 
دوری کند تا خطر دعواهای حقوقی بعدی به شدت 

کاهش یابد.

هزینه اشتباه در بازی بزرگان
گفته های بالا به این معنا نیست که شرکت های بزرگ 
بین المللی در این زمینه هیچ گونه اشتباهی ندارند. از 
آنجا که این شرکت ها در بازاری بین المللی فعالند و 
قوانین ثبت علامت تجاری در کشورهای مختلف با هم 
تفاوت هایی دارند، کار آنها به مراتب سخت تر است و باید 
بابت هر اشتباه کوچک خسارات سنگینی بپردازند. برای 
نمونه، در اسفندماه ۱۳9۱ )مارس ۲0۱۳( دادگاه عالی 
 )iFone( در مکزیک بر مالکیت علامت تجاری آیفون
توسط یک شرکت کوچک مکزیکی به همین نام مهر 
این علامت را در سال ۲00۳  این شرکت  تایید زد. 
مشهور  محصول  عرضه  از  پیش  سال  چهار  )یعنی 
iPhone  شرکت اپل( ثبت کرده بود و از منظر قانون 
مالک آن به شمار می رود. شرکت اپل در سال ۲009 
تلاش کرد تا این علامت آیفون را در مکزیک ثبت کند 
که به دلیل ثبت قبلی علامتی مشابه با مخالفت اداره 
مالکیت صنعتی مکزیک روبه رو شد. اپل تلاش کرد تا از 

راه دعوای حقوقی این علامت را از آن خود کند.
حکم دادگاه عالی مکزیک به معنای این است که اپل 
باید خسارت بهره برداری بدون مجوز از علامت آیفون را 
به آن شرکت پرداخته و برای تداوم حضور با این نام در 
بازار مکزیک هم با این شرکت کوچک به توافق برسد. 
کارشناسان وال استریت معتقدند که شرکت مکزیکی 
می تواند تا ۴0 درصد کل درآمد فروش گوشی تلفن 
همراه آیفون در بازار مکزیک را به عنوان خسارت طلب 

کند که عددی بسیار بزرگ و چشمگیر است.

مالکیت، پیش نیاز سرمایه گذاری
ایران می توان  اداره ثبت علامت تجاری  هر روزه در 
مدیران و کارآفرینانی را دید که از شنیدن خبر عدم 
امکان ثبت علامت خود شوکه می شوند! شوکه می شوند 
زیرا پیش از آن همان نام و نشان را با محصولات و 
خدمات شان همراه کرده و آنها را روانه بازار کرده اند! 
برخی از آنها هزینه زیادی صرف بازاریابی و برندسازی 
هم کرده اند و اکنون تمام آن سرمایه گذاری ها با تغییر 
نام و نشان محصول بر باد می رود. بنابراین ثبت علامت 
تجاری و اطمینان صد در صدی از مالکیت حقوقی 
بر نام و نشان مورد نظر، خشت اول برندسازی است 
که باید دقت کرد که این خشت اول حتی ذره ای کج 

گذاشته نشود.

علی قوامی

اشتباه  رایج  شرکت های  ایرانی 
در  برندینگ
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ورزشی

بیراهه علت های فوتبال!
شکست استقلال در قطر، تساوی پرسپولیس در تهران، 
در ادامه ناکامی های فوتبال ما در جام ملت های آسیا و 
نزول کیفی فوتبال باشگاهی، به وجود آمدن تنش های 
داوری  تعادل  و  ثبات  عدم  و  ورزشگاه ها  در  جاری 
تلویزیونی  بحث های  در  می افتد؟  اتفاق  چرا  فوتبال 
پرسیده  مهمانان  اکثر  از  سؤال  این  ورزش  رادیو  و 
می شود و حتی به مسابقات والیبال و فوتسال هم این 
آشوب ها و عصبیت ها کشیده شده است. پاسخ ها در 
تمام رسانه ها آن نبود که از کارشناسان انتظار می رفت، 
حتی در رادیو ورزش یک مجری مسلط و خوش اجرا 
یک طرفه به سوی هیئت فوتبال خوزستان حمله برد، 
غافل از اینکه ریشه و علت در جای دیگری است و این 
مجری دوست داشتنی رادیو به دلیل تجربه ناکافی در 
به سوی دیگر  را  ریشه یابی و علت یابی اجتماعی آن 

کشاند.
به  لهستان  میلادی  هشتاد  دهه  در  یعنی  زمان  یک 
فوتبال  تماشاگران  نظر  از  نمونه  کشور  یک  عنوان 
انتخاب شد، چون تماشاگران آن طی ۳0 سال حتی 
بازی نداشتند.  انجام  یک خطای لفظی هم در زمان 
عنوان  به  لهستانی  تماشاگران   ۸0 دهه  در  واقع  در 
انتخاب  جهان  فوتبال  تماشاگران  بافرهنگ ترین 
لهستان  که  زمانی  در  تماشاگر  همین  اما  شدند، 
دچار تنش های سیاسی شدید گردید و لخ والسا وارد 
لخ  ناهنجاری شروع شد.  لهستان شد،  عرصه جامعه 
والسا برای نجات لهستان آمده بود و در سال ۱9۸۳ 
برنده جایزه صلح نوبل شد و 5 سال هم رئیس جمهور 
لهستان بود، اما در همان آغاز حرکت های خود ثبات و 
نظم جامعه لهستان را برهم زد و فضای کشور لهستان 
دچار تنش های عجیب سیاسی شد و اتفاقاً در همین 
زمان یک تماشاگر لهستانی با بطری به سر یک داور 
کوفت. یعنی بافرهنگ ترین تماشاگران فوتبال ناگهان 

چنین حرکتی را مرتکب شدند.
و  است  مهم  جامعه  شده  تعریف  موقعیت های  پس 
گروهی  و  محکوم  را  گروهی  معلول یابی،  با  نمی توان 
را مظلوم جلوه داد. کاری که مجری برنامه ورزش در 
مورد خوزستانی ها انجام داد و هیئت فوتبال و وزارت 
ورزش و اداره کل خوزستان را نشانه گرفته بود غافل 
و  اقتصادی  آسیب های  دچار  خوزستان  این  اینکه  از 
یورش های دشمن در جنگ و هزاران بلایای دیگر بوده 
است و زیر این فشار ها دارد فوتبال را تماشا می کند و 
انتخاب کرده است. همین که به سوی ورزش  آن را 
تهرانی ها  با  را  آنان  است. شرایط کلی  آمده اند خوب 
مقایسه کنید تا به اصل و علت واقعی برسید. ۸ سال 
زیر بمباران مستقیم دشمن، ۸ تا ۳۶5 روز. شاید آن 
به  و  می کند  بازی  که  امروزی  نسل  روی  بمباران ها 
ورزشگاه می رود تأثیر گذاشته باشد. باید توجه داشته 
باشیم تماشای بازی در ورزشگاه آزادی با اهواز، آبادان، 
خرمشهر، مسجدسلیمان و... خیلی متفاوت است و باید 
به سوی بازسازی روانی جامعه فوتبال برویم و علت یابی 

حقیقی را انجام دهیم.
جریمه  و  محرومیت  تنبیه،  مجازات،  با  مشکل  این 
درست نمی شود. آلمان شرقی در سال ۱990 بدترین 
و غم انگیزترین رفتار تماشاگران فوتبال را شاهد بود و 
تا آن را ریشه یابی فرهنگی و سیاسی نکرد، موفق به 
یا  انگلیسی  از تماشاگران  با لشکری  او  مهارش نشد. 
هولیگانیسم فوتبالی هم ریشه های سیاسی و اعتراضی 
تماشاگران جامعه ستیز را به سمت نژادپرستی برد و 
هولیگانیسم ها  داشت.  انگلیسی ها  فرهنگ  در  ریشه 
شده اند.  شناخته  فوتبال  تماشاگرنما های  همان 
دشنام گویی، نزاع با تماشاگران تیم حریف، پرتاب مواد 
محترقه، کندن صندلی ها، آتش زدن آنها، آسیب رسانی 
به ناوگان حمل و نقل به ویژه به اتوبوس ها. این رفتار ها 
در ایران اتفاق نمی افتد. از آمریکای جنوبی گرفته تا 
آفریقا، آمریکا، اروپا، آسیا و حتی اقیانوسیه با فوتبال 
نشان  را  خود  واکنش های  و  اعتراضات  شدیدترین 
داده اند و گاه این اعمال اجتناب ناپذیر است؛ و قصه های 

دیگر که بماند...

دریچه

سرمربی تیم ملی فوسال گفت: سال 
9۸ سالی پر کار و حساسی برای تیم 
ملی است و این تیم باید در بازی های 
جام ملت ها و مقدماتی جام جهانی 

۲0۲0 شرکت کند.
مورد  در  ناظم الشریعه  سیدمحمد 
فوتسال،  ملی  تیم  وضعیت  آخرین 
مرحله  آخرین  گذشته  گفت:هفته 
جوان  عده ای  با  را  خود  تمرینات 
پایان  به  نام در سال 97  و جویای 
رساندیم و برنامه های تیم ملی را در 
سال 9۸ به کمیته فنی و فدراسیون 
فوتبال اعلام کردیم و منتظر هستیم 

تصمیمات نهایی گرفته شود.
ادامه گفت: سال 97 سالی  وی در 
و  بود  جوان  بازیکنان  آزمون  برای 
این بازیکنان عملکرد خوبی از خود 
نشان دادند سال 9۸  سال پر کار و 

حساسی برای تیم ملی است و  این 
تیم باید در بازی های جام ملت ها و 
مقدماتی جام جهانی ۲0۲0 شرکت 
سال  از  متفاوت تر  سال  این  و  کند 
ان شاءالله سعی می کنیم  است.   97
ملی  تیم  برنامه های  تایید  از  بعد 
با  بازیکنان  کلیه  فنی  کمیته  در 
عملکرد  که  جوان های  و  تجربه ها 
خوبی از خود نشان دادند را به ارودها 
مختلف  تورنمنت های  در  و  دعوت 
اطلاع  که  آنجا  تا  کنیم.  شرکت 
داریم تورنمنت کاسپین قعطی شده 
این تورنمنت هر ساله بین تیم های 
و  قزاقستان  ایران،آذربایجان،  ملی 
روسیه در آستاراخان آذربایجان  در 

شهریوربرگزار می شود. 
این  به  پاسخ  در  ملی  تیم  سرمربی 
سوال که شما به عنوان میهمان ویژه 

و  فینال گیتی پسند  در  اصفهان  در 
مس سونگون حضور داشتید شرایط 
بازیکنان تیم ملی را چگونه ارزیابی 
برگزار  بازی خوبی  می کنید؟ گفت: 
شد و همانطور که همه شاهد بودند 
بازی  این  در  زیادی   تماشاگران 
حضور داشتند و هر دو تیم بازیکنان 
ملی پوش زیادی را در اختیار داشتند 
و از همان ابتدا بازی تهاجمی عمل 
کردند و در چند دقیقه اول  این بازی 
چند گل داشت. در این بازی بازیکنان 
نزدیکی  و  خوب  شرایط  ملی پوش 
تیمی  همیشه  داشتند.  همدیگر  به 
با هوش تر  می تواند برنده  باشد که 
و  حساس  لحظات  از  و  کند  عمل 

فرصت ها بخوبی استفاده کند. 
لحاظ  از  اگر  گفت:  ناظم الشریعه 
نیمه  دو  کنیم  بازی  این  به  فنی 

متفاوت و عکس العمل های متفاوت 
با  گیتی پسند  تیم  بودیم.  شاهد  را 
توجه به پیروزی ۳ بر یک در نیمه 
اول با شروع نیمه دوم خیلی زود در 
منطقه خود عقب کشیدند و از تک 
فرصت هایی که بدست می آوردند به 
برعکس  اما  نکردند  استفاده  خوبی 
تیم مس آرامش خود را حفظ کرده 
و  کردند  اداره   را  بازی  خوبی  به  و 
در  باشند.  میدان  پیروز  توانستند 
به  می تواند  خیلی  آرامش  فوتسال 

تیم کمک کند. 
وی همچنین درمورد محمد کشاورز 
کاپیتان سابق تیم ملی و گیتی پسند 
که غایب بزرگ این دیدار بود گفت: 
کشاورز آدم با تجربه، با اخلاقی است 
که سال ها به تیم ملی کمک کرده 
است. این بازیکن تجربه بسیار زیادی 
چه در رده باشگاهی و ملی دارد.من 
جهانی  جام  در  می گویم  جرات  به 
کمک  ما  به  خیلی  کشاورز  قبلی 
کرد و آن شرح و وظیفه ای که کادر 
فنی به وی داده بود به خوبی آن را 
عمل کرده است.کشاورز بازیکنی با 
فوتسال  در  سال ها  که  است  ارزش 
زحمت کشیده و وی می تواند مشاور 
چه  و  باشگاهی  رده  در  چه  خوبی 
باشید  مطمئن  باشد.  ملی  رده  در 
ببینم  روز لازم  در صورتی که یک 
از مشاوره های وی در تیم ملی  که 
فوتسال کمک بگیرم این کار را انجام 

می دهم.

کشاورز مشاور خوبی در رده باشگاهی و تیم ملی است

هوگوپوش وزن 5۸- کیلوگرم تیم 
سال  سه  دو،  گفت:  تکواندو  ملی 
از  پس  اما  نداشتم  مشکلی  پیش 
المپیک و ناکامی در این مسابقات 

چالش های من شروع شد.
فرزان عاشورزاده اظهار داشت: یکی 
برای ورودم  از شرط های کادرفنی 
به اردوی تیم ملی موفقیت در جام 
ریاست بود. خداراشکر در این رقابت 
سربلند بیرون آمدم و توانستم نظر 
کادرفنی را برای ورود به اردوی تیم 

ملی جلب کنم.
وی افزود: در این آزمون برای تک 
تک حریفانم برنامه ریزی کرده بودم. 
تمام تمرکزم روی پیروزی در جام 
ریاست بود. برایم فرقی نداشت که 
تنها  می شوم  برنده  امتیازی  با چه 
پیروزی برایم مهم بود که اتفاق افتاد.
روسیه  جهانی  رقابت های  قهرمان 
فنی  ریاست سطح  داد: جام  ادامه 
خوبی داشت و رقبا با آمادگی کامل 
در این مسابقات حاضر شده بودند. 
خوبی  به  مدت  این  در  هم  من 
روحی  آمادگی  با  تا  کردم  تمرین 
و بدنی مطلوب به مصاف حریفانم 
به  خوشبختانه  مسیر  این  بروم. 
در  بود  این  هدفم  گذشت.  خوبی 
برایم در نظر  آزمونی که کادرفنی 
حالا  باشم.  موفق  بودند  گرفته 

تا  منتظر تصمیم کادرفنی هستم 
تا  می دهند  دستوری  چه  ببینم 

برایش برنامه ریزی کنم.
عاشورزاده ادامه داد: برای جام فجر 
نیز ثبت نام کردم و دوست داشتم 
شرکت  نیز  رقابت ها  این  در  که 
کنم اما در دیدار با ابراهیم صفری 
مصدوم شدم و نتوانستم به شرایطی 
برسم که در جام فجر مبارزه کنم 
را  رقابت ها  این  دلیل  همین  به 
از دست دادم. با این که به امتیاز 
نمی  اما  داشتم  نیاز  رقابت ها  این 
امتیاز  این  کسب  طمع  خواستم 
باعث شود تا مصدومیتم دوچندان 
گردد. به هرحال مسابقه بزرگی در 
پیش است اگر توفیق شامل حال 
من شد و کادرفنی صلاح دانستند 
قهرمانی  در  حضور  برای  را  من 
دارم  دوست  کردند  انتخاب  جهان 
تمرینات  دیدگی  آسیب  بدون 

اردوی تیم ملی را دنبال کنم.
از حالا  به هرحال  یادآور شد:  وی 
هر  برای  کرده ام  آماده  را  خودم 
و  می گیرد  کادرفنی  که  تصمیمی 
آن را می پذیرم. وظیفه من تمرین 
کردن است و من تمریناتم را دنبال 
باشد  تقدیرم  در  اگر  کرد.  خواهم 
جهان  قهرمانی  به  بخواهد  خدا  و 
نمی روم.  که  هم  نه  اگر  و  می روم 

لطف خدا همیشه شامل حال من 
بوده است و روزی دهنده خداست. 
دراین موضوع نیز خودم را به خدا 

سپرده ام و توکلم به اوست.
هوگوپوش وزن 5۸- کیلوگرم تیم ملی 
تصریح کرد: من دو، سه سال پیش 
هیچ چالشی نداشتم. اما بعد از المپیک 
نتیجه ای که در ریو کسب کردم  و 
خیلی از نگاه ها نسبت به من تغییر 
کرد. پس از بازگشت از این بازی ها 
این  در  شد.  شروع  من  چالش های 
مدت تلاش کردم تا آنقدر قوی باشم 
تا این چالش ها من را از پا نندازد. من 
الان ۲۲ ساله هستم اما دل یک مرد 
50 ساله را دارم. تمام این سختی ها را 

پشت سرگذاشتم البته در همه حال 
لطف و مرحمت خدا را دیده ام.

فرزان عاشورزاده عنوان کرد: سال 
امیدوارم   . بود  خوب  برایم   ۲0۱۸
امسال نیز دست پر باشم.  البته در 
ورزش قهرمانی هیچ تضمینی وجود 
امتیاز  با ۲0  را  ندارد. سال ۲0۱9 
شروع کردم اما شاید با صفر امتیاز 
آن را تمام کنم و شاید هم با صفر 
شروع کنید و با ۱00 امتیاز به پایان 
برسد. به هرحال هیچ چیزی قطعی 
نیست. من تمام تلاشم این است که 
بهترین باشم. خوب تمرین کنم و 
قدر فرصت هایی که در اختیار دارم 

را بدانم.

در کلکسیون افتخاراتم جای مدال المپیک خالی است

عاشورزاده: پس از ریو چالش های من شروع شد
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5 ورزشی

حریف پرسپولیس
ناامید از قهرمانی در لیگ

بترجی رئیس باشگاه الاهلی اعلام کرد که این تیم از قهرمانی 
در لیگ حرفه ای عربستان ناامید شده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، بترجی با اعلام این خبر همچنین 
گفت: ما تمام تلاش خود را می کنیم تا سهمیه لیگ قهرمانان 
۲0۲0 را به دست آوریم، تمرکز ما همچنین روی قهرمانی 
در جام حذفی است. روز گذشته بچه ها تلاش خیلی خوبی 

کردند و باخت مقابل القادسیه در بازی رفت را جبران کردند.
او گفت: فوساتی سرمربی ماست و اختیار دارد هر تصمیمی 
بگیرد و کسی در کارش دخالت نمی کند. ایشان علم بیشتری 
در فوتبال دارد و صلاح تیم را می خواهند. سیستم چرخشی 

بازیکنان هم بسیار مهم است تا آن ها خسته نشوند.
تیم الاهلی که بازی سوم و چهارم لیگ قهرمانان را مقابل 
پرسپولیس برگزار خواهد کرد، اکنون در رده چهارم لیگ حرفه 

ای عربستان قرار دارد.

گومیس بازیکن ماه عربستان شد
مهاجم الهلال به عنوان بهترین بازیکن ماه عربستان انتخاب شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، گومیس مهاجم گلزن و تاثیر گذار 
تیم فوتبال الهلال توانست عنوان بهترین بازیکن ماه لیگ 
عربستان را کسب کند. این مهاجم که نقش پر رنگی در 
موفقیت ها و صدرنشینی الهلال دارد، این جایزه را به دلیل 
درخشش در ماه فوریه کسب کرد تا جایزه 50 هزار ریالی را 

دریافت کند.
گومیس در این ماه بارها برای الهلال گلزنی کرد تا این تیم بتواند 
با اقتدار راهی لیگ قهرمانان آسیا شود و فاصله خود را در صدر 

جدول حفظ کند.
همچنین فتحی الجبار سرمربی تیم فوتبال الفتح عربستان به 
دلیل درخشش این تیم در ماه گذشته جایزه بهترین مربی را 

دریافت کرد و پاداش ۱0 هزار ریالی به او تعلق گرفت.

جدایی ملی پوشان استقلال
 بعد از العین

در پی مذاکرات مفصل صورت گرفته میان مسئولان تیم 
امید و باشگاه استقلال سرانجام میان مربیان خارجی دو تیم 

توافق مناسبی به دست آمد.
تیم  از  تهران یکی  استقلال  به گزارش »دنیای هوادار«، 
های است که بیشترین سهمیه را در فهرست نهایی تیم 
امید برای مقدماتی المپیک ۲0۲0 دارد. از همین رو با 
برنامه فشرده ای که آبی های پایتخت در لیگ برتر و لیگ 
قهرمانان آسیا با آن روبرو بودند وینفرد شفر تمایلی به از 

دست دادن بازیکنان جوان خود نداشت.
در شرایطی که گمانه زنی ها در خصوص همکاری استقلال 
با تیم امید به اوج خود رسیده بود گویا براساس مذاکرات 
صورت گرفته میان فدراسیون و باشگاه تهرانی همین طور 
نشستی که میان وینفرد شفر و زلاتکو کرانچار برگزار شد 
طرفین برای حل مشکلات حضور ملی پوشان دعوت شده 

در اردوی تیم امید به راه حل مناسبی رسیدند.
به این ترتیب قرار است ملی پوشان امید استقلال بعد از بازی 
سه شنبه شب با العین در هفته دوم لیگ قهرمانان آسیا 
اردوی آبی ها را ترک و تا آخرین روز بازی مقدماتی المپیک 
یعنی ششم فروردین ماه از استقلال خداحافظی کنند. به 
این ترتیب با توافق انجام شده این بازیکنان بازی حساس با 
نساجی مازندران را از دست خواهند داد اما بعد از آخرین بازی 
ایران با عراق دوباره به تیم بازخواهند گشت تا برای دربی 

پایتخت همین طور بازی با الهلال حضور داشته باشند.
از جمله ملی پوشان سرشناس دعوت شده از استقلال می 
توان به امید نورافکن، مهدی قائدی، الهیار صیادمنش و 
... اشاره کرد که از این جمع صیادمنش مصدوم است و 
مشخص نیست بتواند امیدهای ایران را در بازی های ابتدای 

نوروز مقابل حریفان همراهی کند.

خبر

به  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  سایت 
بررسی مهم ترین دیدارهای این هفته 

لیگ قهرمانان آسیا پرداخت.
به گزارش »دنیای هوادار«، هفته دوم 
از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
۲0۱9 در این هفته برگزار خواهد شد 
و در یکی از حساس ترین بازی ها السد 
در خانه پذیرای تیم پرسپولیس است. 
این دیدار تکرار نیمه نهایی دوره قبل 
رفت  دیدار  در  است.  قهرمانان  لیگ 
با یک  پرسپولیس توانست در دوحه 
گل به برتری برسد و در تهران نیز بازی 
دو تیم با تساوی یک بر یک به پایان 
رسید تا در نهایت پرسپولیس به دیدار 

نهایی برسد.
قرار  هم  برابر  شرایطی  در  تیم  دو 

می گیرند که این دوره را ناامیدکننده 
شروع کردند. پرسپولیس در خانه برابر 
پاختاکور به تساوی یک بر یک رسید و 
در دیگر دیدار، السد در زمین الاهلی با 

دو گل شکست خورد.
سفر  تهران  به  العین  دیدار  دیگر  در 
گیرد.  قرار  استقلال  برابر  تا  می کند 
تنها به  العین در ۴ دیدار اخیر خود 
یک برد رسیده است که آمار ضعیفی 
است و برای این دیدار نیز تیم اماراتی 
اسماعیل احمد را به دلیل اخراج در 
بازی قبلی در اختیار نخواهد داشت. در 
طرف مقابل وینفرد شفر در بازی برابر 
الدحیل ترجیح داد تا مرتضی تبریزی 
را که در دوره قبل لیگ قهرمانان 5 
گل به ثمر رسانده بود، روی نیمکت 

قرار دهد و بازی ندهد. استقلال در آن 
دیدار با ۳ گل برابر حریف خود شکست 

خورد.
برای  می خواهد  که  النصر  هم چنین 
دوم  دور  به  سال ۲0۱0  از  بار  اولین 
باید در  یابد،  لیگ قهرمانان آسیا راه 

قرار گیرد. در  برابر ذوب آهن  امارات 
طرف مقابل ذوب آهن که در ۳ دوره 
دو  در  توانسته  قهرمانان  لیگ  اخیر 
دوره به دور دوم راه یابد، نتیجه چندان 
خوبی در بازی اول به دست نیاورد و 

برابر الزوراء متوقف شد.

به  گزارشی  در  چمپیونات  سایت 
درخشش سردار آزمون در تیم زنیت 

روسیه اشاره کرد.
سردار  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 

زنیت  تیم  به  که  زمانی  از  آزمون 
روسیه پیوسته است توانسته عملکرد 
خوبی در این تیم داشته باشد و به 
ستاره تیمش در گلزنی تبدیل شود. 

آزمون  که  نبود  تعجب آور  این  البته 
تبدیل  تیمش  ستاره  به  زود  خیلی 
طوری  زنیت  بازی  سیستم  شود. 
بازیکن  این  که  است  شده  ایجاد 
بتواند از فرصت ها استفاده کند و تأثیر 

بالایی در تیمش داشته باشد.
آزمون بازیکن سریع و فرصت طلبی 
در خط  تنهایی می تواند  به  و  است 
داشته  بالایی  تأثیر  تیم  یک  حمله 
باشد و مدافعان حریف را کنار بزند. 
زنیت برای جذب آزمون این هدف را 
داشت که بازیکنی را به خدمت بگیرد 
که توانایی استفاده از فرصت ها را در 
باشد  داشته  جریمه حریف  محوطه 
بهره  بالاترین  از موقعیت ها  بتواند  و 
آمار  روبین  در  بازیکن  این  ببرد.  را 

ضعیف گلزنی داشت و این به خاطر 
سیستمی بود که باشگاه روبین بازی 
می کرد ولی در زنیت شرایط عوض 
طوری  تیم  این  الان  و  است  شده 
بازی می کند که آزمون می خواهد و 
او می تواند صاحب فرصت هایی شود 

تا بتواند گلزنی کند.
همان طور که قربان بردیف گفته است 
آزمون در شرایطی می تواند بهتر بازی 
دیگر  مهاجم  یک  کنار  در  که  کند 

باشد و تک مهاجم تیم نباشد.
سردار آزمون در ۴ دیداری که برای 
توانسته  است  رفته  میدان  به  زنیت 
است ۴ گل به ثمر برساند که شامل 
یک گل در لیگ روسیه و ۳ گل در 

لیگ اروپا بوده است.

چرا آزمون برخلاف روبین، در زنیت موفق است؟

می گوید  پرسپولیس  پیشکسوت 
تیمش باید برای قهرمانی در لیگ 
برتر تا آخرین نفس بجنگد و قدر 

فرصت هایش را بداند.
جواد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
پرسپولیس  سابق  بازیکن  منافی، 
درباره تساوی این تیم برابر نساجی 
شرایط  در  بازی  گفت:  مازندران 
و در چمن  نامناسب  و هوایی  آب 
کار  این  که  شد  برگزار  مصنوعی 
می کرد.  سخت تر  را  پرسپولیس 
فرصت های  رغم  علی  پرسپولیس 
خوبی که داشت نتوانست ۳ امتیاز 
دلایل  از  یکی  که  کند  کسب  را 

اصلی آن خستگی بود.
این  در  پرسپولیس  داد:  ادامه  وی 
به خوبی  بازی علی رغم خستگی 
راهکارهای  و  کرد  موقعیت سازی 
تیم  این  حمله  خط  در  متفاوتی 
اجرایی شد اما بدشانسی تنها مانع 
پرسپولیس برای پیروزی بود. البته 

بازیکن  چند  به  دادن  استراحت 
اصلی برای دیدار مهم روز سه شنبه 
نتیجه  عوامل  دیگر  از  آسیا  در 

نگرفتن پرسپولیس بود.
منافی اضافه کرد: به هر حال شرایط 
در لیگ ایران و آسیا متفاوت است. 
هر تیم در طول یک فصل فراز و 
فرودهایی دارد که پرسپولیس الان 
از  تیم  این  است.  فرود  قسمت  در 
به  نیاز  و  دور شده  آرمانی  شرایط 
دارد.  بازیکنانش  بیشتر  هماهنگی 
فرصت زیادی در نیم فصل دوم برای 
پرسپولیس از بین رفته و تنها کلید 
بازگشت پرسپولیس برای برگشتن 
نتیجه گرفتن هماهنگی  به مسیر 
بازیکنان این تیم است. البته در این 
شرایط پرسپولیس نیاز به حمایت 
وضعیت  به  شرایط  این  از  تا  دارد 

ایده آل برسد.
پیشکسوت پرسپولیس درباره بازی 
آینده این تیم برابر السد گفت: به 

هر حال بازی با السد سخت است 
زیرا هم ما در خانه متوقف شده ایم و 
هم آن ها بازی قبلی خود را باخته اند 
نورالهی  اگر  دارند.  زیادی  انگیزه  و 
باشد  خوبشان  روز  کامیابی نیا  و 
می توانیم مقابل السد نتیجه بگیریم. 

پرسپولیس چه در جام حذفی، چه 
در لیگ برتر و چه در لیگ قهرمانان 
آسیا باید تا آخرین نفس بجنگد زیرا 
که  است  راهی  راه  تنها  روش  این 
غلبه  بازی ها  فشردگی  به  می توان 

کرد و قهرمان شد.

تحلیل فنی منافی از دیدار پرسپولیس و نساجی

پرسپولیس قدر فرصت هایش را نمی داند

سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا:

السد - پرسپولیس؛ تکرار نیمه نهایی 
دوره قبل لیگ قهرمانان 
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ورزشی

گروه بهمن به مقام سوم رسید
دیدار رده بندی لیگ بسکتبال بانوان بین دو 
تیم تهرانی گروه بهمن و هیرو برگزار شد. 
در دیدار نخست گروه بهمن به راحتی و با 
اما  از سد هیرو گذشت.  نتیجه ۴۱ - 75 
در دیدار دوم تیم هیرو که در بازی نخست 
عملکرد خوبی نداشت با جنگندگی بیشتری 
بازی کرد و از طرفی اتفاق دیدار نیمه نهایی 
بار دیگر گریبانگیر گروه بهمن شد و سعیده 
علی و سارا اعتماد پنج فوله و از زمین خارج 
شدند و دلارام وکیلی نیز چهار فول شخصی 
انجام داد. همین امر باعث شد تا بازیکنان 
این تیم با احتیاط بیشتری بازی کنند و تیم 
هیرو با نتیجه  ۶۱ - 77  به پیروزی برسد 
تا کار برای تصاحب برنز رقابتها به تساوی 
کشیده شود. در دیدار سوم رده بندی فریناز 
طائرپور و شاگردانش که حق خود را حضور 
در فینال می دانستند، برای رسیدن به تنها 

سکوی باقی مانده لیگ به مصاف هیرو رفتند 
و با درخشش بازیکنانی همچون سعیده علی، 
کیمیا یزدیان تهرانی، دلارام وکیلی، مریم 
ایزدبین و سارا اعتماد با نتیجه ۶9 - 7۸ به 
برتری رسید و مدال برنز این دوره از رقابتها را 

از آن خود کردند.

یک - یک مساوی
فینال سوپرلیگ بانوان بین دو تیم نامی 
نو اصفهان و دانشگاه آزاد تهران برگزار 
به  نو  نامی  تیم  کشی  قرعه  طبق  شد. 
و  شد  انتخاب  نخست  میزبان  عنوان 
اصفهانی ها در خانه و با نتیجه ۴۳ - ۶5 

به پیروزی رسیدند.  
دیدار دوم در تهران برگزار شد و تیم نامی 
نو اصفهان از ابتدا از حریف پیش افتاد. به 
دلیل حساسیت بازی دو تیم بیشتر سعی 
کمتری  گل  و  داشتند  دفاعی  حرکات  در 

رد و بدل شد. در کوارتر دوم اختلاف به ۱5 
رسید و دانشگاهی ها که نمی خواستند در 
خانه بازنده باشند با ریباندهای خوب آینا 
گوکووا بازیکن خارجی خود در زیر حلقه و 
اقدام های سه امتیازی سعی در کم کردن 
اختلاف امتیازی داشتند و توانستند اختلاف 
سوم  کوارتر  در  دهند.  کاهش  چهار  به  را 
دو تیم پا به پای یکدیگر پیش می رفتند 
و هر دو طرف ۱7 امتیاز به دست آوردند. 
هیچ  چهارم  کوارتر  نخست  دقیقه  سه  در 
کدام از تیم ها امتیازی به دست نیاوردند 
با یک پرتاب سه  تا بالاخره دانشگاهی ها 
امتیازی طلسم را شکستند اختلاف را به یک 
کاهش دادند. نیمه دوم این کوارتر با تساوی 
50 - 50 همراه بود و در حالی که بازیکنان 
کلیدی نامی نو نتوانستند عملکرد خوبی به 
نمایش بگذارند، بازیکنان دانشگاه آزاد ۱0 
امتیاز متوالی به دست آوردند و در نهایت این 

دیدار با نتیجه 5۱ - ۶0 به سود دانشگاه آزاد 
اسلامی تهران به پایان رسید تا هر دو تیم 
برای کسب عنوان قهرمانی شانس یکسانی 

داشته باشند.

مدال طلا بر گردن دختران دانشگاه آزاد
مسابقه سوم فینال از حساسیت بسیار زیادی 
برخوردار بود و از همین رو بازیکنان دو تیم 
گذاشته  دفاع  روی  را  خود  تمرکز  بیشتر 
بودند و امتیازات کمی رد و بدل می شد.به 
نو  نامی  نخست  کوارتر  پایان  در  طوریکه 
اصفهان ۶ - ۱۱ از حریف پیش افتاد. اما 
شاگردان آزاده زمانپور در کوارتر دوم روند 
بازی را تغییر دادند و توانستند برتری را از 
آن خود کنند. در کوارتر سوم نظم تیمی 
اصفهانی ها بهم خورد و تیم دانشگاه آزاد از 
فرصت به دست آمده استفاده کرد و اختلاف 
را به ۱5 امتیاز نیز رساند. در کوارتر پایانی 

بازیکنان نامی نو برای رسیدن به امتیازات 
حریف تلاش فراوان کردند. مژگان خدادادی 
دقیقه  چند  در  زاده  اسماعیل  معصومه  و 
مانده به پایان این دیدار با کسب امتیازات 
پی در پی امید را به نیمکت خود آوردند، 
اما دختران دانشگاه آزاد برای از دست ندادن 
چهار  اختلاف  با  را  خود  برتری  قهرمانی، 
نتیجه  با  نهایت  در  و  کردند  امتیاز حفظ 
5۴ - 5۸ به عنوان تیم نخست لیگ برتر 

بسکتبال بر سکوی قهرمانی ایستادند. 
پس از پایان این دیدار سه تیم دانشگاه آزاد، 
نامی نو اصفهان و گروه بهمن به ترتیب بر 
و  گرفتند  قرار  سوم  تا  اول  سکوی  روی 
مدال ها و کاپ های این دوره از رقابتها طی 
مراسمی به آنها اهدا شد. مسعود عماری، 
فریده شجاعی، دکتر قدیمی، نیکا بیک لیک 
لی، گلاره کاکاونپور و محمد کسایی از جمله 

مهمانان دیدار فینال بودند.

دانشگاه آزاد قهرمان لیگ برتر بسکتبال بانوان شد!

مدال طلا بر گردن
دختران جوان

کیانا  شادرو

از او به عنوان یکی از نوابغ آینده کشتی یاد 
می شد. جوانی که همانند دیگر قهرمانان 
مازندرانی توفانی آغاز کرد اما به همان سرعت 

نیز روبه افول نهاد.
برای  فضا  و  بود  مساعد  شرایط  اگر  شاید 
پیشتازی مهیا، مهدی حاجی زاده الان به 
مدال  چندین  و  جهان  طلای  یک  جای 
سکوی  از  توانست  می  جهانی  و  ای  قاره 

المپیک نیز بالا برود اما تقدیر چنین نبود.
قهرمان اول رقابت های جهانی ۲00۲ تهران 
مدت های طولانی از دید رسانه ها و عرصه 
کشتی دور بوده اما وی این دوری را نه به 
خواست خود بلکه ناشی از کم لطفی هایی 

می داند که در حق وی شده است.
حاجی زاده در همین رابطه حرف های زیادی 
حق  به  که  هایی  گلایه  دارد  گفتن  برای 
است  خودش می گوید: مدت هاست  هیچ 
کجای کشتی نیستم و کسی از من سراغی 
نمی گیرد. هم از رسانه ها گله دارم و هم از 
مسئولین ذیربط که سال های طولانی یادی 
از نفر اول رقابت های جهانی نمی کنند. فعلا 
در یکی از روستاهای جویبار و کنار دیگر 
مربیان، تعدادی از کشتی گیران را تمرین 

می دهیم.
باتور  اولان  آسیایی  های  بازی  قهرمان 
بی  دلایل  اینکه  خصوص  در  مغولستان 
شاخص  های  چهره  به  نسبت  توجهی 
این  طول  در  وی  خود  جمله  از  کشتی 
سال ها چه بوده می گوید:  چند سال قبل 
نسبت به احتمال بروز مشکلات در کشتی 
و پسرفت این رشته ورزشی هشدار داده بودم 
اما به مذاق عده ای از آقایان خوش نیامد. 
تصمیم  و  باشد  بعدی  تک  که  فدراسیون 
توان  نمی  دیگری  انتظار  نفر،  گیرنده یک 
از مربیان و عوامل هم  هم  داشت. برخی 
که سال هاست به فدراسیون چسبیده اند و 
غیر از نظر مسئولین حرفی نمی زنند.همان 
افراد خاص که عهده دار مربیگری شدند و به 

کسی راه ندادند این در حالی است که کشتی 
افراد متخصص زیادی داشته و دارد اما از آنها 
استفاده نمی شود و صرفا عده معدودی مورد 

توجه واقع می شوند.

شرایط کشتی چندان خوب نیست
جهان  سال ۲00۲  گیر  کشتی  ترین  فنی 
معتقد است شرایط امروز کشتی زیاد خوب 
نیست؛ وقتی تیم های ایران نهم و ششم می 
اینکه  یعنی  یازدهم،  کاران  فرنگی  و  شوند 
است  لازم  و  نبوده  خوب  گذشته  مدیریت 
تحول جدی در عرصه ورزش اول رخ دهد. 
زمانی از اغلب استان های مختلف در تیم ملی 
کشتی گیر داشتیم اما امروز از آن گستردگی 
خبری نیست و کل کشتی به جایی به نام  
از  را  لیگ  است.  خانه کشتی محدود شده 
بین بردند در حالیکه حضور و اقامت قهرمانان  
مطرح خارجی شرکت کننده در لیگ  ایران 
باعث رونق کشتی و ارتقاء کلاس قهرمانان می 
شد، مربیان و ورزشکاران زیادی هم از سفره 
ای که باز شده بود بهره مند می شدند اما 
کاری کردند که سفره لیگ هم جمع شد و در 
نهایت به نقطه ای رسید که تیم ها و اسپانسرها 

رغبت حضور در میدان را پیدا نکردند.
رقم  صورتی  به  کشتی  انتخابات  امیدوارم 

بخورد که فرد تازه نفسی وارد میدان شود 
فدراسیون  مدیریت  بخش  در  باید  حتما 
تغییرات ایجاد و شخصی که بتواند عدالت را 
در کشتی برقرار کند مصدر کار قرار گیرد. 
فردی که نسبت به جامعه کشتی شناخت 
انگیزه  شدگان  فراموش  به  باشد  داشته 
بازگشت و فعالیت دوباره بدهد و در یک کلام 
تحول و تغییر جدی در فدراسیون ایجاد کند، 
تنها در این شرایط است که می توان امیدوار 
بود کشتی در مسیر موفقیت گام بردارد و 

ناکامی های گذشته فراموش شود.
حاجی زاده حرف های دیگری نیز داشت. 
او از ناملایمات دیگری هم سخن به میان 
آورد و اینکه گوش شنوایی نیست و انگیزه 
و امیدی که بتوان پای در میدان خدمت 
گذاشت. مهرزاد اسفندیاری فرد چرا جلای 
وطن و شهر و دیار خود خوزستان را رها 
کرده تا در شرق آسیا و کشور تایوان کشتی 
گیران این کشور را تعلیم دهد. مگر چین 
تایپه کشتی فرنگی قابل اعتنایی دارد که 
مربی ایرانی را تا آنسوی قاره می کشاند؟ 
البته که ندارد اما در عوض امکانات و پول 
کافی در اختیارش قرار می دهد تا انگیزه و 
اشتیاق داشته باشد آنگاه ما ستاره مسابقات 

جهانی را خانه نشین می کنیم.

مهدی حاجی زاده؛

فنی ترین کشتی گیری که فراموش شده 

هفدهمین دوره مسابقات بسکتبال لیگ برتر بانوان 
تیم در دو گروه شش  با حضور 1۲  امسال  کشور 
تیمی برگزار شد که پس از پنج ماه رقابت در نهایت 
دانشگاه آزاد با درخشش بازیکنان جوانش مدال 
طلا را بر گردن انداخت و نامی نو اصفهان در جایگاه 

دوم قرار گرفت. 

محمدرضا کاظمی
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

7 ورزشی

ویژه  ورزش  وزیر  که  اخیری  احکام 
بیشتر  کرد  صادر  خود  وزارت  ساختمان 
شبیه یک بازی بود برای چرخش افراد روی 
کردن  داغ  نقره  و  مدیریتی  صندلی های 

رئیس پارالمپیک!

به گزارش »دنیای هوادار«، اینکه مسعود 
احکام  ماه  و  هفته  طول  در  فر  سلطانی 
زیادی را برای افراد مختلف صادر کند، امری 
بدیهی است. به هر حال او وزیر ورزش است 
و خیلی از جا به جایی ها به خصوص در 
ساختمان وزارت ورزش باید با نظر و تأیید 

وی انجام شود.
در این میان اما برخی از عزل و نصب ها به 
گونه ای است که بیشتر از اصلِ موضوع که 
جا به جایی انجام شده باشد، پشت پرده 
آن قابل توجه می شود و چراییِ آن؛ مانند 
سه انتصابی که هفته گذشته در ساختمان 

وزارت ورزش انجام شد.

انتصاب هایِ بی مبنا برای چرخش 
مدیریتی افراد

مسعود سلطانی فر هفته گذشته در یک 
روز برای سه نفر در ساختمان وزارت ورزش 
حکم زد. این سه نفر در حالی احکام جدید 
خود را از وزیر ورزش دریافت کردند که در 
وزارت ورزش صاحب پست بودند اما طبق 
صندلی های  در  فقط  شده  صادر  احکام 

مدیریتی این وزارتخانه جا به جا شدند!
طبق احکام جداگانه ای که از طرف وزیر 
ورزش صادر شد، عباس نظریان به عنوان 

گذاری  و سرمایه  اقتصاد  مرکز  سرپرست 
ورزش منصوب شد. نظریان دکترای تربیت 
بدنی دارد با این حال طی یک سال گذشته 
مدیرکل دفتر توسعه منابع انسانی وزارت 
مدرک  به  ارتباطی  هیچ  که  بود  ورزش 
تحصیلی او نداشت. با رفتن وی از این دفتر 
و طبق حکم دیگر وزیر، سیروس احمدی 
منابع  توسعه  جدید  مدیرکل  عنوان  به 
انسانی منصوب شد. فردی که تا پیش از 
این مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد، بازرسی 
و رسیدگی به شکایات بود اما در اینجا به 
به  را  خود  جای  شده،  انجام  های  جایی 

نصرالله پریچهره داد.
و  ورزش  وزیر  از  حالی  در  هم  پریچهره 
برای مدیریت در این دفتر حکم گرفت که 
آخرین حکم ورزشی خود را اسفندماه سال 
گذشته و از ژاله فرامرزیان معاونت توسعه 
و منابع دریافت کرده بود. بنا به آن حکم 
و طی یک سال گذشته پریچهره به عنوان 
مشاور، مسئول هماهنگی حوزه و ناظر بر 
تحقق ظرفیت های قانونی معاونت توسعه 
فرامرزیان  معاونت  با  پشتیبانی  و  منابع 

همکاری داشت.
اصلاً مشخص نیست که انتصاب های وزارت 
ورزش بر چه مبنایی انجام می شود. پریچهره 
هم در حالی برای دفتر مدیریت عملکرد، 
بازرسی و رسیدگی به شکایات منصوب شده 
که تخصص و پیشینه لازم در این زمینه 
آستانه  وی در  اصلاً  اینکه  ندارد ضمن  را 
ترک ساختمان وزارت ورزش برای گرفتن 
مسئولیت در جایی دیگر بود اما حکم وزیر 

او را در این ساختمان ماندنی کرد.

وزیر دستِ خسروی وفا را در پوست 
گردو گذاشت

برای  اصلی  گزینه  پریچهره  نصرالله 
دبیرکلی کمیته ملی پارالمپیک بود. این 
موضوع اگرچه از طرف محمود خسروی 
وفا هرگز تأیید نشد اما عدم تکذیب آن، 
به  اینکه  و  بود  خبر  صحت  گواهِ  خود 
فعالیت خود  اولین دوره  زودی پریچهره 
در ورزش جانبازان و معلولان را به صورت 

رسمی آغاز می کند.
برای انتقال نصرالله پریچهره از وزارت ورزش 
به کمیته ملی پارالمپیک و دبیرکل شدن 
وفا  محمود خسروی  کمیته،  این  در  وی 
انجام  با ژاله فرامرزیان  رایزنی های لازم را 
بود  رسانده  قطعیت  به  را  موضوع  و  داده 
طوری که قرار بود طی همین روزها حکم 
وی برای دبیرکلی پارالمپیک زده شود اما 
پیش دستی وزیر ورزش همه رایزنی ها و 
مذاکراتِ خسروی وفا را بی نتیجه گذاشت و 

او را به نوعی نقره داغ کرد.
به حساب  نیروی وزارت ورزش  پریچهره 
می آید که مدتی مدیر کل مازندران بود و 
مدیریت دفتر منابع انسانی وزارت ورزش 
سال های  او طی  دارد.  کارنامه  در  هم  را 
به  مأمور  وزارتخانه  این  طرف  از  گذشته 
هم  شطرنج  و  بسکتبال  فدراسیون های 
شد تا به عنوان سرپرست شرایط برگزاری 
را مهیا کند. وی طی یک  آنها  انتخابات 
سال گذشته به جز مشاورِ معاونت توسعه 

و منابع، مشغله و فعالیت دیگری در وزارت 
ورزش نداشت اما همین که رئیس کمیته 
ملی پارالمپیک برای دبیرکلی خود دست 
روی وی گذاشت و حتی در این مورد با 
خودِ او و ژاله فرامرزیان هم به توافق رسید، 
وزیر و حکمش معادلات پارالمپیکی ها را 

به هم زد.
اینکه پشت پرده این موضوع چیست و چرا 
وزیر همزمان با نهایی شدن حضور پریچهره 
در کمیته ملی پارالمپیک او را در وزارت 
خود ماندگار کرد، مشخص نیست. شاید هم 
اصلاً پشت پرده ای در کار نباشد اما به هر 
حال باعث شد مسئولان کمیته پارالمپیک 
به عقب برگشت داده شوند و در آغاز راهی 
قرار بگیرد که یک بار آن را طی کرده و به 

سرانجام رسانده بودند.

نقطه سرِ خط
کمیته  آذرماه   ۲۴ انتخاباتی  مجمع  در 
نخستین  برای  مقرر شد  پارالمپیک  ملی 
این کمیته،  اساسنامه مصوب  بار و طبق 
دبیر کل با پیشنهاد رئیس و تأیید هیأت 
اجرایی مشخص شود. حالا با توجه به حکمِ 
عجیب و یکباره وزیر برای گزینه موردنظر 
پارالمپیکی ها، آنها باید گزینه دیگری را برای 

دبیرکلی خود نهایی کنند.
عنوان  به  اشرفی  مسعود  حاضر  حال  در 
سرپرست دبیرکلی پیگیر امور مربوط به این 
پست است. وی در طول حیاتِ ۱7 ساله 
کمیته ملی پارالمپیک بیش از یک دهه 
دبیر کل این کمیته بود. اشرفی در انتخابات 
اخیر هم برای تصدی پست بازرس از اعضای 

مجمع رأی اعتماد گرفت.

نقره داغ کردن به شیوه وزیر

مدیریت چرخشی در وزارت ورزش

گفت:  پوشان  آبی  پیشکسوت 
کار  الدحیل  مقابل  شکست 
بسیار  صعود  برای  را  استقلال 
بازی های  در  کرد. حتی  سخت 
خانگی هم کار ساده ای در پیش 

نیست.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
اظهار  محمدی  دین  سیروس 
خوب  را  بازی  استقلال  داشت: 
داد  ادامه  ضعیف  کرد،  شروع 
تیم  یک  وقتی  کرد.  تمام  بد  و 
خارج از خانه با تیمی قدرتمند 

مثل الدحیل بازی می کند باید 
کارهای  روی  را  تمرکزش  ابتدا 
به  اینکه  نه  بگذارد  تدافعی 
در  حتی  کند.  حمله  راحتی 
نباید  بازیکنان  هم  دفاعی  فاز 

تمرکزشان را از دست بدهند.
پیشکسوت آبی پوشان ادامه داد: 
حریف  زمین  در  کردن  حمله 
خوب است اما نباید بدون تمرکز 
به  دست  دفاعی  کارهای  در 

حمله زد.
نشان  خاطر  محمدی  دین 

بازیکنان  دوندگی  ساخت: 
به  و  بود  خوب  خیلی  الدحیل 
لطف این دوندگی و جنگندگی 
در  را  میدان  میانه  توانستند 
نیمه دوم در اختیار بگیرند و به 

خواسته خود برسند.
وی تصریح کرد: این شکست کار 
می کند.  سخت  صعود  برای  را 
نخواهیم  چه  و  بخواهیم  چه 
بازی های  در  باید  تیم  اعضای 
بعدی زحمات مضاعفی بکشند 

تا این نتیجه جبران شود.

نتیجه باید جبران شود؛

دین محمدی: کار استقلال برای صعود سخت شد

جام  اجرایی  کمیته  رییس 
جهانی قطر توضیحاتی را درباره 
مشارکت با کویت و عمان برای 

میزبانی این مسابقه ارائه کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، طی 
زیادی  مسائل  گذشته  روزهای 
پیرامون مشارکت عمان و کویت 
و  قطر  جهانی  جام  میزبانی  در 
 ۴۸ با  مسابقات  این  برگزاری 
تیم به وجود آمده است. از اینرو 
امروز ناصر الخاطر، رییس کمیته 
اجرایی جام جهانی ۲0۲۲ در این 

خصوص توضیحاتی را ارائه کرد.
خبرگزاری  با  وگو  گفت  در  او 
های آلمانی گفت: تمام مسائلی 

که در این خصوص شنیده شده 
گمانه زنی است و تصمیم نهایی 
گرفته نشده. این خبرها از زمانی 
مطرح شدند که فیفا با فدراسیون 
ای  مکاتبه  کویت  و  عمان  های 
آیا  پرسید  آنها  از  و  داد  انجام 
امکان همراهی قطر را دارید یا نه 
که اگر اینطور است جام جهانی با 

حضور ۴۸ تیم برگزار شود.
موضوع  داد:  ادامه  الخاطر  ناصر 
جام  های  تیم  تعداد  افزایش 
و  مذاکره  حال  در  جهانی 
لحظه  این  تا  است.  رسیدگی 
در  ما  و  نیفتاده  جدیدی  اتفاق 
قطر به عنوان میزبان این رقابت 

به نمایندگی از همه کشورهای 
منطقه با تمام قدرت نیروی لازم 
بهترین  تا  گیریم  کار می  به  را 

میزبانی را داشته باشیم.
جام  اجرایی  کمیته  رییس 
توان  با همه  افزود:  جهانی قطر 
برنامه ریزی لازم را انجام دادیم 
و منتظر اعلام فیفا هستیم. اگر 
به تنهایی این کار را انجام دهیم 
کار  به  را  مان  توان  همه  قطعا 
می گیریم تا بهترین میزبانی را 
بر  قرار  هم  اگر  و  باشیم  داشته 
مشارکت با عمان و کویت شد که 
بازهم همه چیز را طبق برنامه و 

خوب جلو می بریم.

شاید کویت و عمان مشارکت کنند

فعلا هیچ کشوری شریک میزبانی قطر2022 نیست
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حتی خوش بین ترین هواداران هم تصور 
از  پس  سرخ  شیاطین  که  کردند  نمی 
در  ژرمن  پاریسن  مقابل  شکست0-۲ 
ورزشگاه اولدترافورد، هنوز هم شانس صعود 
با  سولسشر  شاگردهای  اما  باشند  داشته 
ارائه یک بازی هوشمندانه و مقتدرانه، همه 

معادلات را بر هم زدند.
از گزینه هایی همچون زین  در حالی که 
الدین زیدان، ماسیمیلیانو آلگری و مائوریسیو 
پوچتینو به عنوان جانشین های احتمالی 
سولسشر در تابستان آینده نام برده می شد، 
اکنون به نظر می رسد که افکار عمومی در 
رسانه ها و محافل هواداری باشگاه منچستر 
به  ترازو  کفه  و  شده  تحول  دچار  یونایتد، 
سمت حفظ اوله گونار سولسشر و تمدید 
دائمی  سرمربی  عنوان  به  وی  با  قرارداد 

شیاطین سرخ، سنگین تر باشد.
 وقتی که سولسشر در ۱9 دسامبر به عنوان 
مربی  صورت  به  و  مورینیو  ژوزه  جانشین 
موقت، روی نیمکت یونایتد نشست، کمتر 
کسی تصور می کرد که چنین نتایج رؤیایی 
رقم بخورد. یکی از رموز موفقیت سولس\شر 
در این مدت کوتاه، آشنایی کامل وی نسبت 
باشگاه  بر  و روح حاکم  فوتبالی  فلسفه  به 
منچستر یونایتد بود زیرا او در بهترین سال 
های تاریخ این باشگاه، یکی از برگ های آس 
سر الکس فرگوسن لقب گرفت و آن شب 

حماسی را در بهار ۱999رقم زد. سولسشر 
توانست در چند ماه، همان روح جاه طلبی 
و همان فوتبال ناب اولدترافوردی را به کالبد 
منچستر یونایتد باز گرداندَ، کاری که بزرگانی 
همچون لوئیز فان خال و ژوزه مورینیو طی 

چند سال نتوانستند!
احیاء روحیه تیمی

یکی دیگر از دستاوردهای سولشر در چند 
زدودن  و  تیمی  روحیه  احیاء  گذشته،  ماه 
غبار کینه در رختکن منچستر یونایتد بود. 
اختلاف بین بازیکن ها با مربیان و یا اختلاف 
بین بازیکن ها با یکدیگر، در آخرین ماه های 
حضور مورینیو به اوج رسیده و عملا چند 
دستگی در رختکن، موجب فروپاشی روح 
بود. سولسشر  تیم شده  اعضای  نزد  اتحاد 
که یک شخصیت موجه و محبوب در تاریخ 
باشگاه محسوب می شود، از همین ویژگی 
های شخصیتی خود بهره گرفت و مجددا 
اتحاد و رفاقت را بین بازیکن های منچستر 

یونایتد به وجود آورد.
رفتار خشک و حتی غیر محترمانه مورینیو با 
برخی بازیکن ها از جمله پل پوگبا، به حدی 
رسیده بود که انگار هیچ امیدی برای بهبودی 
روابط وجود نداشت و اتفاقا بر عکس، اوضاع 
هر روز بدتر می شد. همین روحیه همدلی 
و رفاقت، تبدیل به مهم ترین عامل برای 
پارک  در  یونایتد  رؤیایی منچستر  کامبک 

دو پرنس شد تا هواداران برای اولین بار در 
یک  برپایی  برای  فرگوسن«،  »پسا  دوران 
جشن اروپایی، تا صبح بیدار بمانند. رفتار 
صمیمانه پل پوگبا، مارکوس رشفورد و روملو 
لوکاکو بعد از پیروزی مقابل پاریسن ژرمن 
و خواندن نام سولسشر به صورت سرود در 
رختکن پارک دو پرنس، حکایت از همین 
جو صمیمانه در اردوی شیاطین سرخ داشت.

انتخاب صحیح تاکتیکی
آشنایی کامل  به علت  اوله گونار سولشر   
باشگاه  بر  حاکم  فوتبالی  فلسفه  و  روح  با 
منچستر یونایتد، توانست یک تیم پرُ شور 
و تهاجمی را بسازد که شباهت زیادی به 
تیم رؤیایی دوران سر الکس فرگوسن دارد. 
حال پرسش این است که آیا او می تواند 
این باشگاه را مجددا به جمع غول های برتر 
فوتبال اروپا باز گرداند؟ شاید پیروزی بزرگ 
به  ورود  برای  باشد  ای  مقدمه  پاریس،  در 
همین مسیر ولی در فوتبال، هیچ گاه نباید 
قضاوت زود هنگام داشت. طی چند سال 
اخیر، بسیاری از مربیان جوان و کم تجربه 
توانستند در بدو ورود به یک باشگاه، نتایج 
خوبی را گرفته ولی پس از چند ماه، دست 
آنها رو شد و آن نتایج خوب به علت عدم 
انعطاف پذیری ذهنی و تاکتیکی مربی، تداوم 

چندانی نداشت.
نوری د  فصل  الکساندر  به عنوان مثال، 

گذشته در وردر برمن و دومینیکو تدسکو 
چنین  به  شالکه،  در  جاری  فصل  طی 
توان  نمی  البته  شدند.  دچار  سرنوشتی 
نیز چنین سرنوشتی  گفت که سولسشر 
در  اش  کارنامه  فعلا  و  داشت  خواهد 
افتخار  و  غرور  از  سرشار  اولدترافورد، 
هایی  تیم  مقابل  پیروزی  ارزش  است. 
همچون تاتنهام، آرسنال، چلسی و پاریسن 
کتمان  قابل  که  نیست  چیزی  ژرمن، 
باشد. سولسشر نشان داده که در انعطاف 
پذیری تاکتیکی، استفاده بهینه از بازیکن 
ها و انتخاب مناسب ترین پسُت برای هر 

بازیکن، بسیار استادانه عمل می کند.
او در همین بازی مقابل پاریسن ژرمن، در 
سیستم مورد علاقه اش یعنی ۳-۳-۴ تغییر 
ایجاد کرد و اریک بایی را در دفاع راست به 
باعث  تاکتیکی  تغییر  همین  گرفت.  بازی 
غافل گیری یاران توماس توخل شد و نقش 
به سزایی در شکست پاریسن ژرمن داشت. 
وقتی که سولسشر بتواند مقابل تیم قدرت 
مند پاریسن ژرمن و مربی بزرگی همچون 
توخل، به چنین دستاوردی برسد، قطعا این 
شانس را دارد که همچنان در جاده موفقیت 

و غرور، تختِ گاز براند. 

نیمه شب در پاریس؛ بیداری غول »مستر یونایتد«

مارسلو به شایعات پایان داد
مارسلو هم چنان سوژه رسانه های ایتالیایی است. روزنامه استامپا این کشور در روز 

چهارشنبه نوشت که مدافع مادرید با باشگاه یوونتوس به یک توافق چهار ساله رسیده 
است.  او از طریق اینستاگرامش به این موضوع واکنش نشان داد و با منتشر کردن 

تصویری از خود در حال تمرین در والدبباس نوشت: اینجا خانه من است!

خطری که تعدادی از بازیکنان استقلال را تهدید می کند
تیم فوتبال استقلال با شرایطی متفاوت نسبت به نیم فصل نخست در لیگ برتر 

حضور پیدا کرده  اضافه شدن ۳ بازیکن خارجی بعلاوه امید نورافکن و داریوش 
شجاعیان، ترافیک را در این تیم به شدت بالا برده و حالا رسیدن به ترکیب ثابت 

این تیم واقعاً سخت شده است. 

دراکسلر ۲ هفته با سن ژرمن نیست
راکسلر از طریق صفحه خود در شبکه های مجازی عنوان کرد:مجبورم در دو هفته 

آینده به خاطر مصدومیت عضله پا، استراحت و مداوا کنم.از طرفی ناراحتی ام بابت 
حذف از لیگ قهرمانان اروپا نیز بسیار زیاد است.با این حال سن ژرمن همچنان به 

پیش می تازد.

دیبالا بازیکن برتر ماه باشگاه یوونتوس شد
پائولو دیبالا مهاجم آرژانتینی یوونتوس به عنوان بازیکن برتر ماه فوریه انتخاب شد و 

جایزه خود را از دست هوادار باشگاه تحویل گرفت. یوونتوس هفته سختی را در پیش 
دارد و باید برای بازگرداندن نتیجه شکست ۲ بر صفر مقابل اتلتیکو در لیگ قهرمانان به 

مصاف این تیم در تورین برود.

رانیری رسما سرمربی آاس رم شد
رانیری مربی کهنه کار ایتالیایی بعد از نتایج ضعیف رم با دی فرانچسکو و اخراج وی به 

عنوان سرمربی گرگ ها انتخاب شد. رانیری که در لیگ برتر با لستر به عنوان قهرمانی 
دست یافت بعد از کسب نتایج ضعیف با فولام از این تیم جدا شده بود کلودیو ۶7 

ساله متولد شهر رم است و سابقه پوشیدن پیراهن این تیم را نیز در کارنامه دارد.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

جهانبخش: جو استادیوم های انگلیس عالی است
جهانبخش هافبک ایرانی در پایان از تجربه حضورش در ورزشگاه های انگلیس گفت: 

همه استادیوم ها در انگلیس جو و فضای خوبی دارند. اینجا خیلی کم است که کسی 
زبان انگلیسی برایش بیگانه باشد. امیدوارم در سال های آینده دیگر کسی نباشد که 

زبان انگلیسی نداند.

مدافع پرسپولیس بازی با السد قطر را از دست داد
علاوه بر مهدی ترابی و محسن ربیع خواه که به دلیل مصدومیت در بازی این هفته 

تیم خود غایب هستند شایان مصلح بازیکن تیم پرسپولیس هم که از ناحیه کشاله 
ران دچار آسیب دیدگی شده این روزها مشغول فیزیوتراپی است و با این شرایط به 

نظر می رسد که او به بازی با السد قطر نخواهد رسید.

نورافکن:امیدوارم بتوانیم بعد از سال ها به المپیک برویم
امید نورافکن گفت: من اولین روز است که در اردو شرکت کردم، با بازیکنان 

که حرف می زدم گفتند که کار سخت است، خودتان می دانید کار سختی برای 
صعود به المپیک داریم و امیدوارم بتوانیم که به این اتفاق مهم بعد از سال ها 

دست پیدا کنیم.

تکذیب خداحافظی خورشیدی از داوری
در حالی که روزهای اخیر شایعه شده بود اشکان خورشیدی از داوری فوتبال خداحافظی 

می کند اما چنین شایعه ای صحت ندارد.کمیته داوران در روزهای اخیر تصویب کرده داوران 
فعال حق ندارند پستی سازمانی در داوری داشته باشند و خورشیدی که ریاست دپارتمان 

داوری هیأت فوتبال مازندران را بر عهده داشت از این سمت خود کنار رفت.

آلگری: خروج یوونتوس از لیگ قهرمانان شکست نیست
آلگری، سرمربی یوونتوس گفت: از زمانیکه به یوونتوس آمدم همیشه لیگ 

قهرمانان اروپا برای ما هدف بوده است. اما اگر مردم این را بگویند که یوونتوس 
با خروج از این جام شکست خورده اشتباه می کنند. ما در روز سه شنبه مقابل 

اتلتیکو مادرید تمام تلاش خود را می کنیم.


